
1 
 

Protokół nr XVII.16 
z XVII Sesji Rady Gminy Ręczno  

 dnia 29 września 2016 r.                   
RG.0002.6.2016 

rozpoczęcie godz. 10:00 
zakończenie godz. 13:00 

              Miejsce obrad – sala GOK w Ręcznie  

 
Obecni radni                                                                            Nieobecni radni  

 

1. Betka Włodzimierz     1. Żak Andrzej            
2. Chmura Izabela 
3. Filocha Jan 
4. Flasz Ewa 
5. Janiec Agata 
6. Karbowiak Kazimierz 
7. Konarski Zdzisław  
8. Lesiakowski Bogusław  
9. Łosiewicz Jacek  
10. Michalski Kazimierz 
11. Ośmiałowski Krzysztof  
12. Patek Marzena 
13. Ślusarczyk Dariusz 
14. Zawada Mirosław 

 
O godz. 10:00 Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Zawada otworzył XVII Sesję Rady 

Gminy Ręczno. Powitał radnych oraz osoby zaproszone na obrady. W sesji z osób 
zaproszonych udział wzięli: 

Piotr Łysoń -Wójt Gminy  
Marcin Kusa - Zastępca Wójta 
Maria Lesiakowska - Sekretarz 
Bożena Jarosińska - Skarbnik 
Józef Korpas – Radny Powiatu 
Agata Studniarek – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Stobnicy 
Anna Nowak  - Radca Prawny 
Małgorzata Woźnica – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Ręcznie 
Barbara Gołygowska - Inspektor ds. zamówień publicznych, inwestycji i gosp. ziemią 
Marek Kręglewski – przedstawiciel Izby Rolniczej 
Danuta Stępień - Prezes Stowarzyszenia Rozwoju Gminy Ręczno 
Grzegorz Sikora - Komendant Policji w Gorzkowicach  
Magdalena Pluta – GOPS w Ręcznie 
Sołtysi sołectw w gminie Ręczno 

 
Ad pkt 2.  Na podstawie podpisanej listy obecności w obradach uczestniczy 14 radnych, 
obrady są prawomocne. Listy obecności radnych, sołtysów i gości stanowią pisemne 
załączniki do protokołu. 
  
Ad pkt 3.  Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu przed rozpoczęciem obrad, 
radni nie wnosili uwag do zapisów w nim zawartych. Protokół poddano pod głosowanie, 
został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za. 
 
Ad pkt 4. Radni nie zgłaszali zmian do porządku obrad, porządek jak w zaproszeniu: 

1. Otwarcie.  
2. Stwierdzenie kworum. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Przedstawienie porządku obrad. 
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5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami. 
6. Sprawozdanie Wójta Gminy z ważniejszych działań, decyzji i prac w okresie między 

sesjami. 
7. Bezpieczeństwo mieszkańców gminy – informacja policji. 

8. Wykonanie budżetu gminy za I półrocze 2016 r. 

9. Podjęcie uchwał: 

 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno na lata 2016-
2021; 

 w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2016 rok; 

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z tym samym 

dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość – działki nr 55, 755, 

1427, 1439, 1444, 1445, położona w Paskrzynie, stanowiąca własność Gminy 

Ręczno; 

 w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Ręczno na lata 2016-2018; 

 w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Ręcznie; 
 w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Stobnicy. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Sprawy różne. 
13. Zakończenie obrad. 

 
Ad pkt 5. Przewodniczący Mirosław Zawada przedstawił informacje o swoich działaniach 
między sesjami - informacja stanowi pisemny załącznik do protokołu.  

 
Ad pkt 6. Wójt Piotr Łysoń złożył sprawozdanie z ważniejszych działań, podejmowanych 
decyzji oraz wydanych zarządzeń w okresie miedzy sesjami - sprawozdanie stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 7. Bezpieczeństwo mieszkańców gminy – informacja policji. 
 

Z powodu obowiązków podinsp. Grzegorz Sikora – Komendant Komisariatu Policji 

w Gorzkowicach przybył na sesję o godz. 12:00 i pkt obrad dot. bezpieczeństwa omówiony 

został w pkt 12 – sprawy różne.  

 
Ad pkt 8. Wykonanie budżetu gminy za I półrocze 2016 r. 
 

Skarbnik Bożena Jarosińska przedstawiła Informację o przebiegu wykonania budżetu za 
I półrocze 2016 r. – informacja stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 9.   Podjęcie uchwał: 
 

 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno na lata 
2016-2021 

 

Skarbnik Bożena Jarosińska  
Uchwały w sprawie WPF i zmiany budżetu były szczegółowo omówione na posiedzeniach 
poszczególnych komisji. Radni otrzymali przed sesją nowe projekty uchwał dot. WPF 
i zmiany budżetu, gdzie zostały wprowadzone jeszcze dwie zmiany: 

1) Wnosimy dotację 5 000,00 zł z Zarządu Województwa Łódzkiego na budowę altany 
rekreacyjnej z miejscem do grillowania dla sołectwa Ręczno; 

2) Dotyczy zadania inwestycyjnego „Budowa drogi wewnętrznej w miejscowości 
Ręczno ul. Myśliwska i Wczasowa”. Wcześniej miały to być ul. Myśliwska, 
Wczasowa, Topolowa, Poprzeczna, ale po dyskusji na posiedzeniach komisji 
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wprowadzamy zmianę - zadanie inwestycyjne „Budowa drogi wewnętrznej 
w miejscowości Ręczno ul. Myśliwska i Wczasowa”. W roku 2016 planowane jest na 
ten cel 200 000,00 zł, na 2017 r. kwota 128 000,00 zł. Są to kwoty szacunkowe, bo 
nie ma jeszcze kosztorysu. 

Te dwie zmiany dotyczą WPF na lata 2016-2021 i zmiany budżetu. 
 

Radni nie zgłosili pytań do omówionych projektów uchwał. 
 

Przewodniczący Mirosław Zawada odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany WPF Gminy 
Ręczno na lata 2016-2021, poddał projekt pod głosowanie, za przyjęciem głosowało 
13 radnych, nie było głosów przeciwnych, jeden radny wstrzymał się od głosu. Projekt stał 
się uchwałą Rady Gminy Ręczno nr XVII.118.2016 z dnia 29 września 2016 r., uchwała 
stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

 w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2016 rok 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2016 

rok, poddał projekt pod głosowanie, za przyjęciem głosowało 13 radnych, nie było głosów 

przeciwnych, jeden radny wstrzymał się od głosu. Projekt stał się uchwałą Rady Gminy 

Ręczno nr XVII.119.2016 z dnia 29 września 2016 r., stanowi pisemny załącznik do 

protokołu. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Łódzkiego. 

 

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z tym 

samym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość – działki 

nr 55, 755, 1427, 1439, 1444, 1445, położona w Paskrzynie, stanowiąca 

własność Gminy Ręczno 
 

Nie było pytań do projektu uchwały. 
 

Przewodniczący odczytał  projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy dzierżawy z tym samym dzierżawcą …, poddał projekt pod głosowanie, za 
przyjęciem głosowało 14 radnych (przy stanie 14 radnych obecnych podczas głosowania). 
Projekt stał się uchwałą Rady Gminy Ręczno nr XVII.120.2016 z dnia 29 września 2016 r., 
uchwała stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

 w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Ręczno na lata 2016-2018 
 

Radni nie zgłaszali pytań. 
 

Przewodniczący odczytał  projekt uchwały  w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Ręczno na lata 

2016-2018, poddał projekt pod głosowanie, za przyjęciem głosowało 14 radnych. Projekt stał 

się uchwałą Rady Gminy Ręczno nr XVII.121.2016 z dnia 29 września 2016 r., uchwała 

stanowi pisemny załącznik do protokołu. 

 

 w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Ręcznie 

 

Przewodniczący odczytał  projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla OSP w Ręcznie, 

poddał projekt pod głosowanie, za przyjęciem głosowało 14 radnych. Projekt stał się 

uchwałą Rady Gminy Ręczno nr XVII.122.2016 z dnia 29 września 2016 r., uchwała 

stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
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 w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Stobnicy 

 
Przewodniczący M. Zawada odczytał  projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla OSP 

w Stobnicy, poddał projekt pod głosowanie, za przyjęciem głosowało 14 radnych. Projekt stał 

się uchwałą Rady Gminy Ręczno nr XVII.123.2016 z dnia 29 września 2016 r., uchwała 

stanowi pisemny załącznik do protokołu. 

 
Ad pkt 10. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Radny Kazimierz Karbowiak  
Skierował prośbę do pracownicy GOPS w Ręcznie Magdaleny Pluta, aby przedstawiła 
w skrócie Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie w Gminie Ręczno na lata 2016-2018 (przyjęty na sesji uchwałą 
nr XVII.121.2016), ponieważ na sesji są obecni sołtysi, którzy reprezentują wszystkie 
środowiska.  
 
Ad pkt 11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 

Na ostatniej sesji odpowiedzi były udzielone na bieżąco.  
 
Ad pkt 12. Sprawy różne. 
 
Pani Magdalena Pluta – GOPS w Ręcznie 
Po informacji z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego odnośnie podjętego Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie 
Ręczno na lata 2016-2018 wprowadzone zostały uchwałą na dzisiejszej sesji zmiany do 
Programu. Poszerzona została charakterystyka zjawiska przemocy, wskazując na główne 
rodzaje przemocy: psychicznej, fizycznej, seksualnej, ekonomicznej. Doprecyzowana została 
podstawa prawna, program jest zgodny z Konstytucją RP, ustawą o wychowaniu 
w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, ustawą o pomocy społecznej, z krajowym 
i wojewódzkim programem przeciwdziałania przemocy w rodzinie.  
Poszerzona została diagnoza zjawiska przemocy posługując się szeroko dostępnymi 
badaniami. Przytoczone zostały badania obrazujące skalę przemocy na terenie Polski, 
głównie w stosunku do dzieci i osób starszych, osób niepełnosprawnych. Poszerzona została 
diagnoza przemocy w rodzinie na terenie gminy Ręczno, gdzie prowadzone są procedury 
„Niebieskiej Karty”. Ta procedura zostaje wszczynana po zgłoszeniu zjawiska wystąpienia 
zjawiska przemocy w danej rodzinie, wobec określonej osoby. Od 2012 r. do 2015 r. przyjęto 
do Zespołu Interdyscyplinarnego 28 formularzy „NK”, na koniec września br. jest już 10 „NK”. 
Do 10 rodzin prowadzone są działania interdyscyplinarne przez Zespół Interdyscyplinarny, 
w którego skład wchodzą: funkcjonariusz Policji z Komisariatu z Gorzkowic, pracownik 
socjalny, czasami psycholog. Kiedy w takiej rodzinie są małoletnie dzieci do pracy zespołu 
powołuje się też przedstawicieli ze szkół. 
Założenia gminnego Programu: najważniejsze jest bezpieczeństwo ofiary, za przemoc 
zawsze odpowiedzialny jest sprawca przemocy bez względu na to, co zrobiła ofiara. Nikt nie 
ma prawa stosować przemocy wobec drugiego człowieka, nie ma żadnego uzasadnienia ani 
usprawiedliwienia przemocy domowej. Podstawowym zadaniem jest zatrzymanie przemocy, 
ofiara przemocy cierpi na skutek wielokrotnego urazu psychicznego, fizycznego. Zrozumiałe 
i dopuszczalne są wahania i niekonsekwencje w działaniach i zachowaniu ofiary, 
w decyzjach, jakie podejmuje, ponieważ jest to jeden z objawów doznania urazu.   
Celem ogólnym Programu jest przeciwdziałanie przemocy w rodzinie poprzez spójne 
działanie wszystkich służb oraz zminimalizowanie prawdopodobieństwa wystąpienia aktów 
przemocy poprzez podniesienie świadomości społecznej. Są to głównie działania 
profilaktyczne adresowane do szerszej liczby osób z terenu gminy Ręczno.  
Zadania i działania tj. systematyczne zbieranie i analiza danych dotyczących występowania 
aktów przemocy na terenie gminy, funkcjonowanie Zespołu Interdyscyplinarnego 
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powołanego do działań interdyscyplinarnych w ramach  „Niebieskich Kart”, zapewnienie 
schronienia i pomocy materialnej (GOPS). W sprawie zapewnienia schronienia 
współpracujemy z Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie i z placówkami z tereny 
województwa łódzkiego, które dysponują miejscami noclegowymi dla osób samotnych lub 
osób starszych. Zapewnienie wsparcia instytucjonalnego, jest dostępny psycholog w punkcie 
konsultacyjnym, który świadczy porady bezpłatne, też dla osób ze środowisk przemocowych. 
Łagodzenie następstw zjawiska przemocy domowej - motywowanie sprawców przemocy do 
udziału w programach korekcyjno-edukacyjnych, takie programy prowadzi Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie w Piotrkowie Tryb.  
Głównie edukacja społeczeństwa w zakresie problematyki przeciwdziałania przemocy 
w rodzinie. Należy uczulić wszystkie osoby, aby zgłaszali do ośrodków, pomocy społecznej, 
szkół wszelkie akty przemocy wobec danej osoby. 
Na realizację Programu gmina przeznacza rocznie około 2 000,00 zł, z tego na szkolenia 
Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie ok. 1000,00 zł, 
zakup literatury celem upowszechniania informacji na temat przeciwdziałania przemocy 
w rodzinie (materiały edukacyjne -broszury, ulotki) ok. 300,00 zł, na programy profilaktyczne 
i warsztaty dla dzieci i młodzieży ok. 200,00 zł, na warsztaty dla rodziców celem 
wzmocnienia umiejętności opiekuńczo-wychowawczych w rodzinach dysfunkcyjnych 
ok. 500,00 zł. 
Adresatami programu są rodziny i osoby dotknięte bezpośrednio zjawiskiem przemocy, 
rodziny i osoby zagrożone zjawiskiem przemocy, przedstawiciele instytucji i służb 
pracujących z osobami i rodzinami zagrożonymi bądź dotkniętymi przemocą. 
Realizatorzy Programu to: Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Ręcznie, Komisariat 
Policji, Gminna Komisja Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, placówki 
oświatowe, służba zdrowia, Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Piotrkowie Tryb., 
podmioty działające na rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 
Przewidywane efekty Programu: 

1. Zwiększenie skuteczności i dostępności pomocy dla ofiar przemocy. 
2. Zmniejszenie poczucia bezradności ofiar przemocy. 
3. Zwiększenie wiedzy instytucji zajmujących się przemocą w rodzinie na temat zjawiska 

przemocy. 
4. Diagnoza rzeczywistego rozmiaru zjawiska na terenie Gminy Ręczno. 
5. Zmiana postaw społecznych wobec przemocy, zwiększanie świadomości społecznej 

dotyczącej zagrożeń płynących z przemocy w rodzinie, upowszechnienia informacji 
o możliwościach i formach udzielania pomocy zarówno osobom dotkniętym 
przemocą, jak i stosującym przemoc w rodzinie. 

6. Zmiana postrzegania przez społeczeństwo problemu przemocy w rodzinie. 
7. Propagowanie prawidłowych wzorców rodzicielskich, zapobieganie złym 

zachowaniom. 
8. Wdrażanie umiejętności radzenia sobie w sytuacjach kryzysowych. 
9. Podejmowanie działań w celu zapewnienia pomocy, poradnictwa specjalistycznego 

oraz wsparcia i bezpiecznego schronienia osobom dotkniętym przemocą w rodzinie. 
10. Udzielanie przez Ośrodek Pomocy Społecznej pomocy finansowej i rzeczowej 

rodzinom dotkniętym przemocą. 
Program będzie realizowany w latach 2016 – 2018. Corocznie będzie przedkładane 
sprawozdanie merytoryczne z realizacji Programu Wójtowi Gminy oraz Radzie Gminy 
Ręczno. Za koordynację i realizację Programu odpowiedzialny będzie koordynator – 
pracownik socjalny GOPS w Ręcznie. 
 
Sołtys Bożena Rudecka - Stobnica 

1. W sprawie usytuowania przystanku autobusowego Ręczno – Piotrków Tryb. 
Wg mieszkańców Stobnicy przystanek jest ustawiony nieprawidłowo, ponieważ jest 
tam pod górkę, linia ciągła i po deszczu autobus trudno się zbiera pod górkę, a co 
będzie zimą, nie ma tam żadnej osłony przed deszczem, przed wiatrem ? 

2. Parę lamp przydałoby się na Kamienną Górę i w stronę radnego Betki. 
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Sołtys Grażyna Danielik – Paskrzyn 
Czy dużo jest takich osób dotkniętych przemocą w rodzinie na terenie Paskrzyna ? 
 
Pani Magdalena Pluta – GOPS w Ręcznie 
Statystycznie na dzień dzisiejszy jest 10 rodzin na terenie gminy Ręczno, gdzie jest 
prowadzona procedura „Niebieskiej Karty”, imiennie czy danych odnośnie miejscowości 
Paskrzyn nie mogę przedstawić. Trzeba sobie zdawać sprawę, że jest wiele środowisk, 
gdzie są przejawy stosowania przemocy w rodzinie, o których nie wiemy. Jeżeli ktoś wie lub 
ma podejrzenia, że jest stosowana przemoc w rodzinie, to Państwo jako świadkowie mogą 
ten fakt zgłosić na Komisariat Policji w Gorzkowicach lub do GOPS w Ręcznie.   
Jeśli ktoś ma opory i nie chce takiego faktu ujawnić, bo są to sprawy wstydliwe, można 
skorzystać z pomocy psychologa. W GOPS w Ręcznie jest dostępny harmonogram, w które 
dni psycholog pełni dyżury i jest dostępny dla mieszkańców.  
 
Sołtys Małgorzata Gruszczyńska - Ręczno 
Zgłaszam oznakowanie ul. Spółdzielczej w Ręcznie, należałoby napisać numery domów od 
do, bo jak jedzie pogotowie ratunkowe to nie wie, że za lasem jest dalej ul. Spółdzielcza. Nie 
ma też oznakowania do p. Bułacińskich w Ręcznie.  
 
Radny Włodzimierz Betka 
Do radnego powiatu – chodzi o zagospodarowanie rowu przy Szkole Podstawowej 
w Stobnicy, żeby tam zrobić jakiś zajazd dla samochodów, kiedy rodzice przywożą dzieci do 
szkoły, żeby ta droga nie była tak zatarasowana, nie można tam przejechać. 
 
Radna Ewa Flasz 

1. Odnoście przydomowych oczyszczalni ścieków – jest około 190 projektów 
a deklaracji było więcej. Co spowodowało takie zmniejszenie ilości projektów, czy 
mieszkańcy mogą wiedzieć, kto się zakwalifikował a kto nie ? 

2. Czy gmina planuje budowę drogi i oświetlenia w Dębie pod lasem ?  
 
Radny Kazimierz Karbowiak 
Sprawa do radnego powiatu – coraz więcej skarg wpływa do radnych na temat braku 
dojazdu czy powrotu z miasta powiatowego Piotrków Trybunalski, ponieważ nie ma środków 
lokomocji. Autobusy są zlikwidowane, po godz. 17:30 już się z Piotrkowa nie ma czym 
wydostać, liczymy na pomoc - komunikat do radnego powiatowego.  
 
Radna Marzena Patek 
W imieniu mieszkańców sołectwa Będzyn prośba o nawiezienie tłucznia na drogę 
w Będzynie. 
 
Zastępca Wójta Marcin Kusa 

1. Odnośnie miejsca zatrzymywania autobusów w Stobnicy – prośba o zebranie listy 
podpisów mieszkańców, których korzystają z tego przystanku. Następnie wystąpimy 
z pismem do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Łodzi i opiszemy to miejsce 
zatrzymywania autobusów oraz zaproponujemy, że powinno być w tym miejscu, jak 
było wcześniej, naprzeciwko wiaty przystankowej. 

2. Do Pani Bułacińskiej w Ręcznie jest droga prywatna, zastanowimy się nad kwestią jej  
oznakowania. 

3. Odnośnie przydomowych oczyszczalni ścieków zostało złożonych 240 deklaracji. 
Firma wyłoniona w ramach przetargu wykonała 190 dokumentacji oczyszczalni 
przydomowych na terenie naszej gminy. Wykluczały przede wszystkim odległości od 
budynków, niesprzyjający grunt takiej oczyszczalni ścieków. Myślę, że mieszkańcy, 
którzy mają zaprojektowane oczyszczalnie doskonale o tym wiedzą, bo podpisywali 
oświadczenie, widzieli dokumentację. Dysponujemy zbiorczą listą z terenu całej 
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gminy, poszczególnymi miejscowościami, kto się zakwalifikował do budowy 
przydomowej oczyszczalni ścieków. Jeśli ktoś ma obawy lub nie jest pewny, co do 
budowy, to zapraszamy do Urzędu Gminy w Ręcznie – służymy informacją. 

 
Wójt Piotr Łysoń 
Odnośnie planowanych inwestycji na następne lata będą za moment założenia do budżetu 
na 2017 r. Wspominałem już w sprawozdaniu, że przydomowe oczyszczalnie ścieków to 
koszt około 3 miliony złotych a w budżecie na inwestycje mamy corocznie 2 miliny złotych.  
Według kompetencji część zgłoszonych wniosków skierujemy do powiatu. 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Odnośnie dojazdów mieszkańców do Piotrkowa Tryb. odbyło się w urzędzie spotkanie 
z przedstawicielami PKS-u odnośnie zwiększenia liczby kursów autobusów z terenu gminy 
Ręczno do Piotrkowa Tryb. Ze względów ekonomicznych zostały kursy zlikwidowane, PKS 
do tych kursów nie powróci, za wyjątkiem jeśliby gmina dopłacała do tych kursów. Nie jest to 
zadanie własne gminy i nie możemy z tego tytułu ponosić żadnych opłat.  
 
Wójt Piotr Łysoń 
Żeby PKS przywrócił jeden kurs to oczekuje od gminy dopłaty miesięcznej do kursu. 
Najpierw było to 1 000,00 zł, a za tydzień było już 2 000,00 zł.    
 
Radny Włodzimierz Betka  
Ponowił wniosek o kładkę – przejście przez most (koło przystanku) przy drodze wojewódzkiej 
w Stobnicy, jest tam bardzo niebezpiecznie. 
 
Przewodniczący Mirosław Zawada 
Obecnie ludzie pracujący w firmach zbierają się po cztery osoby i dojeżdżają prywatnymi 
samochodami. Odnośnie autobusów, ludzie przed godz. 13 ze Stobnicy jadą busem, 
a z powrotem chcą wracać autobusem PKS. Wchodzi w grę rachunek ekonomiczny. To 
wszystko zależy od mieszkańców, mieszkańcy tak zdecydowali, że nie chcą jeździć 
komunikacją i taki jest efekt. 
 
podinsp. Grzegorz Sikora – Komendant Komisariatu Policji w Gorzkowicach przedstawił 
zebranym w formie audiowizualnej informacje nt. bezpieczeństwa mieszkańców gminy. 
Zapoznał z projektem Ministerstwa Spraw Wewnętrznych – „Krajowa Mapa Zagrożeń 
Bezpieczeństwa”, projekt został uruchomiony od 15 września br. na terenie działania 
Komendy Wojewódzkiej Policji w Łodzi.  
Krajowa Mapa Zagrożeń Bezpieczeństwa jest to portal internetowy – interaktywna mapa, na 
którą każdy z komputera, tabletu itp. (mających połączenie z Internetem) będzie mógł 
nanieść zagrożenia występujące na danym terenie. Mapa została stworzona po to, aby 
mieszkańcy danego terenu, społeczności lokalnej mogli wpływać w znaczny sposób na 
kształtowanie bezpieczeństwa na swoim terenie, żeby wskazywać zagrożenia występujące 
na danym terenie. A służby odpowiedzialne za kształtowanie poczucia bezpieczeństwa żeby 
te informacje odczytywały, działały w kierunku rejonizacji wskazanych zagrożeń.  
Filarami funkcjonowania mapy zagrożeń będą dzielnicowi. W niektórych miejscach, gdzie 
posterunki policji zostały rozwiązane, trwają prace w celu ich reaktywacji. Jednym z filarów 
jest społeczeństwo, które ma się czuć bezpiecznie, ale ma również uczestniczyć 
w kształtowaniu poczucia bezpieczeństwa na swoim terenie. Bezpieczeństwo jest wspólną 
sprawą wszystkich. Współpraca pomiędzy policją i samorządem lokalnym musi być 
utrzymywana, żeby to bezpieczeństwo było odpowiednio kształtowane. Kształtują 
bezpieczeństwo też inne służby: żandarmeria wojskowa, straż pożarna, straż graniczna, 
nadzór budowlany, straże miejskie i gminne, państwowa inspekcja weterynaryjna. 
Poczucie bezpieczeństwa jest to podstawowa potrzeba każdego człowieka i ma decydujący 
wpływ na funkcjonowanie w każdej społeczności.  Poczucie bezpieczeństwa jest budowane 
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na podstawie własnych odczuć, na podstawie opinii rodziny, znajomych, środowiska 
w którym przebywamy, na podstawie opinii kreowanych przez środki masowego przekazu.  
Założenie ministerstwa jest takie, że oceną skuteczności działań policji ma być poziom 
odczucia bezpieczeństwa na danym terenie. Policja: 

1. Gromadzi informacje w swoich systemach informatycznych. 
2. Gromadzi informacje w czasie spotkań z obywatelami, w czasie spotkań 

z przedstawicielami samorządu, organizacji pozarządowych, realizowania debat 
społecznych. 

3. Z informacji otrzymanych od obywateli – mapa zagrożeń. 
Policja na potrzeby służby dokonuje analizy stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego 
i na tej podstawie w określone miejsca kierowane są służby, patrole. Ta mapa ma się 
w znacznym stopniu przyczynić, żeby analizy bezpieczeństwa i porządku publicznego 
odzwierciedlały faktycznie potrzebę funkcjonowania policji i działania patroli policyjnych na 
danym terenie. 
Mapa zagrożeń ma na celu odzwierciedlać: 

 Faktyczne zagrożenia, które zostały dostrzeżone i zarejestrowane przez służby. 

 Wskazywać zagrożenia dostrzeżone przez obywateli, przekazywane za 
pośrednictwem portalu internetowego. 

 Pomaga służyć ocenie i optymalizacji dotychczasowych struktur organizacyjnych 
służb, w tym  policji. 

 Umożliwia weryfikację publikowanych przez ośrodki badania opinii publicznej 
ocen poczucia bezpieczeństwa obywateli z analizami i danymi policji. 

 Być jednym z narzędzi wymiany pomiędzy służbami. 
Mapa zagrożeń funkcjonuje w formie opisowej i graficznej. Żeby taka mapa zagrożeń mogła 
funkcjonować, najpierw należy z tym projektem zapoznać społeczeństwo, co daje, czemu 
służy, jak funkcjonuje ? Po rozpropagowaniu i zapoznaniu z projektem społeczeństwo będzie 
się dzielić z policją informacjami.  
Żeby mapa zagrożeń mogła funkcjonować głównym filarem w każdej jednostce policji jest 
koordynator, który ma za zadanie bieżące monitorowanie podległego obszaru. Za nadzór 
nad zagrożeniami odpowiada także dyżurny jednostki, na bieżąco ma podgląd na mapę 
zagrożeń i widzi, czy zdarzenia są nanoszone na mapę i jeżeli jest ich dużo to ma obowiązek 
powiadomić koordynatora, że na danym terenie tych zagrożeń zrobiło się dużo i że trzeba 
tam podjąć działania natychmiastowe. 
Na codziennych odprawach kierownictwa jednostek z dyżurnymi jednostek te zagrożenia 
codziennie są omawiane i podejmowane są decyzje w przedmiocie dalszego kierowania 
policjantów do weryfikacji informacji. Podstawowym filarem weryfikacji informacji jest 
dzielnicowy. Każdy dzielnicowy ma obowiązek codziennie niezwłocznie zapoznać się ze 
wszystkimi zagrożeniami, które zostały naniesione na mapę zagrożeń w jego rejonie 
służbowym i podejmować czynności, żeby te naniesione zagrożenia zweryfikować. Po 
dokonanych ustaleniach informacje przekazuje do koordynatora, czy zagrożenia zostało 
potwierdzone, czy nie.  
Jeżeli koordynator stwierdzi, że na mapie pojawia się zagrożenie to niezwłocznie, ale nie 
później niż w ciągu dwóch dni od pojawienia się takiego zagrożenia na mapie, ma to 
zagrożenie odczytać i sporządzić kartę weryfikacji takiego zagrożenia. W karcie weryfikacji 
zagrożenia wskazuje osobę, która jest odpowiedzialna za weryfikację tej informacji i termin 
w jakim ta informacja ma zostać zweryfikowana, potwierdzona bądź nie. Informacja 
o zagrożeniu pojawia się na mapie w formie zielonego kółeczka (nowe zagrożenie na 
mapie). Z momentem, kiedy koordynator sporządzi kartę zagrożenia wtedy na mapie 
kółeczko oznaczające zagrożenie zmienia kolor na żółty (informacja w trakcie weryfikacji). 
Czas weryfikacji zagrożenia został określony na maksymalnie 5 dni od momentu uzyskania 
informacji do weryfikacji. Mamy dwa dni na odczytanie i 5 dni na weryfikację, czy jest 
prawdziwa, czy nieprawdziwa.  
Jeżeli będzie to informacja, której nie da się w ciągu 5 dni zweryfikować, to można czas 
sprawdzenia wydłużyć 
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Po zweryfikowaniu informacji komórka organizacyjna weryfikująca dane przekazuje 
z powrotem do koordynatora informacje. Wtedy kółeczko na mapie zagrożeń zmienia status 
– jeżeli jest potwierdzona informacja, to zmienia status na kolor czerwony, a jeżeli nie jest 
potwierdzona, to zostaje usunięta z mapy.  
Od momentu, kiedy informacja jest potwierdzona odpowiednie służby przewidziane do 
usunięcia danego zagrożenia podejmują czynności po to, żeby to zagrożenie wyeliminować. 
Jeżeli zagrożenie zostanie usunięte z mapy i usunięte w terenie, a za pewien czas znów to 
samo zagrożenie w tym samym miejscu zostanie na mapę naniesione, to cała procedura 
zaczyna się od nowa, aż do momentu wyeliminowania zagrożenia. 
Karty zagrożenia są przechowywane na policji, żeby na ich podstawie przeprowadzać 
odpowiednie analizy.  
Adres strony mapy zagrożeń: www.lodzka.policja.gov.pl lub można wpisać w wyszukiwarce  
Krajowa Mapa Zagrożeń Bezpieczeństwa    
Twórca projektu przewidział fakt, że mogą być wprowadzane nieprawdziwe zagrożenia, 
dziennie można wprowadzić jedno zagrożenia z jednego adresu. Twórca projektu 
pogrupował zagrożenia w tzw. bloki, gdzie każde zagrożenie ma przyporządkowaną ikonę. 
 
Dyrektor GBP Małgorzata Woźnica 

1. Czy jeżeli zostanie stwierdzone zagrożenie na danej ulicy, to te punkciki zmieniają 
kolor, jak długo trwa usuwanie tego zagrożenia ? Na ulicy Przedborskiej w Ręcznie 
popołudniami młodzież robi regularnie wyścigi, samochody jadące od Przedborza 
często przekraczają prędkość i wymuszają na skrzyżowaniu pierwszeństwo, 
najczęściej rano i są to samochody z rejestracją kielecką, krakowską. Tam chodzą 
dzieci wzdłuż tej drogi i to stanowi dla nich zagrożenie. Jak długo trwa kontrola takich 
zdarzeń przez policję ?  

2. Czy ilość zgłoszeń w danym miejscu o zagrożeniu (większa ilość zgłoszeń o tym 
samym miejscu) będzie miała wpływ na weryfikację ? Chodzi o skrzyżowanie 
w Paskrzynie, postawienie lustra na skrzyżowaniu w miejscowości Paskrzyn – 
Brzezie, jest problem z wyjazdem na drogę wojewódzką. Wniosek w tej sprawie był 
składany po raz trzeci do Zarządu Dróg Wojewódzkich, analizowały to różne służby. 
Otrzymałam w tej sprawie odpowiedź, że nie ma potrzeby ustawienia lustra.  

 
podinsp. Grzegorz Sikora – Komendant Komisariatu Policji w Gorzkowicach 

1. Według twórców projektu policja ma działać na danym terenie dotąd, dopóki nie 
wyeliminuje zagrożenia. Terminy omawiane powyżej są na odczytanie zagrożenia, na 
weryfikację, czy faktycznie tak jest, czy nie jest. Mapa zagrożeń nie jest miejscem, 
gdzie można zgłaszać interwencje wymagające natychmiastowej reakcji policji. 
Informacje wymagające natychmiastowej interwencji zgłaszamy w dalszym ciągu pod 
numery alarmowe 997 lub 112, żeby natychmiast wysłać tam patrol. Mapa zagrożeń 
jest takim miejscem, gdzie te zagrożenia występują stale, można te zagrożenia 
zweryfikować wysyłając służby. Nie posiadamy takich możliwości, żeby na ulicy 
Przedborskiej ustawić na cały dzień patrol policji. Mamy jeden patrol, który ma 
obsługiwać cztery gminy, jeden patrol do południa i jeden po południu. Przy każdym 
zagrożeniu, które stwierdzimy, patrol jest wysyłany na to miejsce. Jeżeli chodzi 
o nielegalne wyścigi samochodowe, przekraczanie prędkości, to Komisariat Policji 
Gorzkowice nie ma urządzeń do mierzenia prędkości. Taką informację przekazujemy 
natychmiast do Wydziału Ruchu Drogowego w Piotrkowie Tryb., wspomniane 
zagrożenia zostały naniesione na mapę zagrożeń i zostały już przekazane do 
Wydziału Ruchu Drogowego w Piotrkowie Tryb. i mają to weryfikować, a potem 
udzielić zwrotnej informacji policji, jak to wygląda.  

2. Większa ilość zgłoszeń jednego miejsca pewnie będzie miała wpływ na weryfikację, 
bo pokazuje, że problem jest uciążliwy dla wielu osób. Działania służb są uzależnione 
od możliwości kadrowych.  

 
 

http://www.lodzka.policja.gov.pl/
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Przewodniczący Mirosław Zawada 
Ile zagrożeń na dzień dzisiejszy zostało naniesione na mapę zagrożeń na terenie gminy 
Ręczno ? 
 
Komendant Policji podinsp. Grzegorz Sikora  
Na teren gminy Ręczno zostały naniesione 5 zagrożeń, a na terenie funkcjonowania 
Komisariatu Policji w Gorzkowicach jest 13 zagrożeń. 
 
Ad pkt 13. Po wyczerpaniu porządku obrad przewodniczący o godz. 13:00 zakończył obrady 
stwierdzeniem, że zamyka XVII Sesję Rady Gminy Ręczno w dniu 29 września 2016 r.   
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
 
Protokołowała                       Przewodniczący Rady  
         
B. Stępień                          Mirosław Zawada 

 


